

**Dagsorden til korpsledelsesmøde**

Dato: 12.06.2024 Tid: 18.00-22:00 Sted: Spejdercenter Holmen

Til stede: Fra Korpsledelsen: Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Faaborg, Alberte Westergaard, Anders Finderup, Anna Bøggild, Emma Klostergaard, Erik Korup, Jeppe Englev, Karen Bjerre, Mikael Andersen, Søren Eriksen, Thomas Frankel Goul  
 Fra Korpskontoret: Morten Gade, Martin Larsen, Mai Mc Cracken (referent)

Punkt	Est. tid	Tidspunkt	Slut	Type*	Titel	Bilag	Gæst	Referat
1	00:10	18:00	18:10		Check-in			<p>Korpsledelsen fik en introduktion til Nævnets arbejde, herunder mødestruktur, sagsbehandling, principperne bag deres arbejde m.m. Eksklusionsnævnet arbejder med udelukkelse fra DDS, samt den sagsbehandling der ligger til grund for disse afgørelser.</p> <p>Morten Blok startede oplægget med en generel introduktion til samværsområdet, og hvordan der arbejdes med dette på Korpskontoret.</p> <p>Herefter var der oplæg fra Nævnet selv, hvor processerne og principperne bag Nævnets arbejde, samt hvorledes sagsbehandlingen foregår i Nævnet blev præsenteret.</p> <p>Der var herefter tid til spørgsmål og drøftelse. Denne drøftelse omhandlede både indholdet af Nævnets arbejde, samt drøftelse om offentliggørelse af processer og principper.</p> <p>Korpsledelsen udtrykte stor taknemmelighed over det arbejde der kommer fra Nævnet.</p>
2	00:45	18:10	18:55	L-D	Eksklusionsnævnet	2.1 Forretningsorden for Nævnet 2.2 Procesbeskrivelse 2.3 Nævnets principper for oplysning osv.	Nævnet	
3	00:45	18:55	19:40	L-D	Korpsrådsmøde: Beslutnings- eller vedtægtsforslag			Frem mod Korpsrådsmødet i november skal korpsledelsen tage stilling til hvorvidt de ønsker at stille beslutningsforslag og/eller vedtægtsforslag. Dette skal gøres i god tid, så forslagene kan blive gennemarbejdet og komme ud sammen med det resterende materiale. Denne proces blev opstartet med en overordnet drøftelse af mulige ønsker til beslutningsforslag.
4	00:10	19:40	19:50		Pause			
5	00:10	19:50	20:00	L-O	Opfølgning på drøftelse om indtægtskilder lille notat	5.1 Notat om indtægtskilder		Korpsledelsen har på et tidligere møde haft en drøftelse om hvilke indtægtskilder de ønsker at satse på i de kommende år. Denne drøftelse er blevet omdannet til et internt notat, som Morten gav en introduktion til og korpsledelsen tog til efterretning.

6	00:30	20:00	20:30	L-D	Budget 2025 - første udkast	6.1 Budget 2025	Korpsledelsen havde de første indledende drøftelser om ønsker til det kommende budget for 2025 på det foregående korpsledelsmøde, og fik på baggrund af denne tidligere drøftelse præsenteret første udkast til budgettet for 2025.
7	00:30	20:30	21:00	A-B	Udvikling af Spejdercenter Holmen		Korpsledelsen fik en opdatering på projektet Arsenaløen, og tog herefter en drøftelse om udearealerne på Holmen, og hvordan disse kan forbedres, samt hvilke finansieringsmuligheder der kunne være relevante i denne forbindelse. Det ligger korpsledelsen på sinde, at så meget som muligt af udendørsaktiviteten er foreningsdrevet.
8	00:10	21:00	21:10	A-O	Status på arbejdet med udviklingsplan		Der blev givet en status på det løbende arbejde med den kommende udviklingsplan, af arbejdsgruppen. Der er kommet mange gode tilbagemeldinger fra frivillige i hele landet, som arbejdsgruppen sætter stor pris på. Under orienteringen blev der blandt andet fortalt om det arbejde der skal foregå hen over sommeren og efteråret, frem mod korpsrådsmødet, hvor der er håb om en dybere diskussion med mange frivillige.
9	00:10	21:10	21:20	L-D	Vejledning til anerkendelse af nye grupper	9.1 Retningslinjer for anerkendelse 9.2 Vejledning til anderkendelse	Korpsledelsen har ifølge vedtægternes § 41, stk. 1, litra a, pligt til at udstede nødvendige vejledninger til organisationens andre enheder. På denne baggrund der der blevet udarbejdet en ny vejledning til divisionsledelserne omhandlende nye grupper, og hvorledes disse skal anerkendes, herunder hvilke opgaver divisionsledelserne har i forbindelse med opstart af nye grupper i deres lokalområde. Korpsledelsen fik en kort introduktion, drøftede udkastet til en vejledning, og denne er sendt til færdiggørelse på korpskontoret.

								<p>Der er gennemført en organisationsændring på kontoret, ligesom der er to jobopslag oppe. Velkommen til Rasmus - ny grafiker på kontoret - insourcing fra tidligere bureau.</p> <p>Der gennemføres for tiden arbejdspladsvurdering (APV).</p> <p>Vækst: I de første faser af forskellige projekter. Bl.a. datarapportering til grupper og administrativ arbejdsgruppe.</p> <p>Organisation og uddannelse: Bl.a. lommebog, der forventes færdig umiddelbart efter sommerferien. Nyt programudvalg på plads, som korpsetsledelsen inviterer på besøg.</p> <p>Kommunikation og relevans: Bl.a. fondsansøgninger på bæredygtighedsområdet, planlægning af vækstkampagne til 2025 og opstart af forbedring af dds.dk.</p> <p>Kommende events:  - Divisionsledelser mødes i weekenden.  - Gruppeledelseskonference i regi af Spejderne i weekenden.  - Folkemøde i weekenden.  - Spejderne på Slotsholmen forventes 11. september med fokus på trivsel.</p> <p>Realdania har lanceret nyt projekt med uopvarmede foreningshuse. Godt initiativ som alle opfordres til at søge, hvis relevant.  Opsamling på divisionsrådsmøder til august.</p>
10	00:10	21:20	21:30	A-O	Nyt fra Generalsekretæren			
11	00:05	21:30	21:35	A-O	Nyt fra SAF			<p>Stillingsopslag oppe (finansøkonom) grundet flere nye partnere.</p>
12	00:10	21:35	21:45	A-O	Nyt fra spejdercheferne			<p>Nye suppleanter til PFD fra korpsetsledelsen.  Spejdernes lejr har fået ny lejrledelse - har haft første weekend.  Spejderne på Slotsholmen kommer tilbage igen i år - skal lave spejderløb inde på Christiansborg (11. september).</p>
13	00:10	21:45	21:55		Check-ud			
Type: A = Åben L = Lukket O = Orientering D = Drøftelse B = Beslutning								